

- **亞洲責任博彩聯盟**

亞洲責任博彩聯盟 於 2009 年 9 月 9 日由蘇國京先生在澳門註冊成立,聯盟為一非牟利團體,以促進亞洲地區博彩同業間之團結及聯繫、維護會員合理權益、提高業界專業水準、宣導博彩同業履行社會責任,健康有序發展為宗旨。聯盟以澳門為核心,活動範圍將輻射整個亞太地區。聯盟英文縮寫 ARGA,註冊編號:檔案組 2 號 83/2009。

聯盟設立後得到亞太地區博彩業高度關注與重視,成立後分別與澳門博彩監察協調局,澳門社會工作局,澳門街坊總會,澳門工聯,澳門負責任博彩協會,澳門博彩資訊協會,澳門幸運博彩協會,聖公會澳門,香港、志毅軒、澳門大學,澳門理工學院、《商訊》、《環球博彩》、中聯辦澳門、香港賽馬會、東華三院平和坊、香港理工大學、臺灣科技大學、悉尼大學心理學院、墨爾本大學問題賭博研究所、馬來西亞雲頂、菲律賓賓卡加延、美國拉斯維加斯內華達大學等機構,一直保持聯絡和交流。

同時,借助自身優勢,與內地財政部、民政部、國家體育總局等政府機構、中國福利彩票發行管理中心和國家體育總局體育彩票管理中心保持著緊密溝通,並與北京社會管理職業學院、廣東財經大學、河南財經政法大學、上海師範大學等內地高校建立了合作機制。

聯盟將遵循創立宗旨,借助自身優勢,廣泛聯合行業同仁,共同推動兩岸四地及亞太地區的負責任博彩理念。

- **Asian Responsible Gaming Alliance (ARGA)**

Asian Responsible Gaming Alliance is a non-profit organization founded by Guojing Su in Macao on 9th Sep., 2009. It aims at optimizing the cooperation and communication within the gaming industry in Asia, ensuring the rights and interests of its members, improving the professional level of the gaming industry, publicizing and encouraging the responsibility of responsible gaming, and developing the Asian gaming industry to a healthy and systematic track. ARGA is based in Macao, and covers relevant business in Asia. Its registration approval refers to Page 449-456, No 83 of 2/2009/ASS documents.

Asian Responsible Gaming Alliance gains great attention among the Asian gaming industry. It has cooperation and contact with various government organs and institutes like Macao Social Welfare Bureau, Macao Neighborhood association, Macao Responsible Gaming Association, Macau Gambling information Association, Macau Lucky Betting Association, The Anglican Church of Macao, the Resilience Centre in Hong Kong, Macau University, Macau Polytechnic College, 《Business News》, 《Global Gambling》, China Liaison Office in Macau, the Hong Kong Jockey Club, Tung Wah group of hospitals, the Hong Kong Polytechnic University, Taiwan University of science and technology, psychology college of Sydney University, problem gambling Research Institute of Melbourne University, Malaysia Genting, Philippines Cagayan, Singapore College of Nevada University of the United States.

ARGA also has advantage in cooperation with various government organs in mainland China like the Ministry of Finance, the Ministry of Civil Affairs, The General Administration of Sport, the Distribution and Administration Centre of China Welfare Lottery , the Administration Centre of National Sport Lottery. It also has long-term cooperation with colleges such as Beijing college of social administration, Guangdong University of Finance and Economics, Henan University of Economics and Law, Shanghai Normal University and so on.

Directed by its mission and endorsed by its advantage, ARGA will promote responsible gaming concept in mainland China and the Asia-Pacific region together with industry participants.